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Welkom 

We heten u welkom in deze Nieuwsbrief. Welkom, nieuwe leden en sympathisanten van onze 
vereniging. Welkom ook aan de vele vogels en andere dieren die inmiddels weer in het 
Diemerpark aangekomen zijn en hier een deel van het jaar zullen doorbrengen of dit jaar in het 
park geboren worden. Het Diemerpark heeft een, zeker voor Amsterdamse begrippen, grote 
biodiversiteit. Die staat echter, door alle menselijke activiteiten en ambities, duidelijk onder 
druk. En het weer (of het klimaat?) speelt daarbij ook nog eens een rol. De gevolgen van een late 
vorstperiode begin 2018 voor met name de ijsvogels en de hete zomer die daar op volgde zijn 
nog steeds zichtbaar in het park. Via deze Nieuwsbrief willen we u op de hoogte brengen van de 
laatste ontwikkelingen en gebeurtenissen in en rondom het Diemerpark. Heeft u vragen en/of 
opmerkingen, dan horen we dat graag. Onze contactgegevens staan achterin.  

Vijftienhonderd keer:  ‘Stop de plastificering van het Diemerpark’ 

Begin februari meldde ‘de Brugkrant’  dat de gemeenteraad besloten had het sportterrein in het 
Diemerpark met 4 velden uit te breiden (https://debrugkrant.nl/sportpark-ijburg-mag-
uitbreiden-met-vier-velden/). Dat klopt niet. De wethouder Sport, Simone Kukenheim (D66) zei 
in januari dat “er wordt ingezet op een uitbreiding van sportpark IJburg met vier 
sportvelden”. De wethouder Ruimtelijke Ordening, Marieke van Doorninck (GroenLinks) denkt 
daar echter kennelijk wat anders over. Zij zei, eveneens in januari, letterlijk: “Op dit moment is 
er vanwege een tekort aan sportvelden in Amsterdam, een zoektocht uitgezet. Eventuele 
velden in het Diemerpark zijn onderdeel van die zoektocht.”  

Conclusie: De gemeenteraad heeft nog 
helemaal geen besluit genomen over extra 
sportvelden in het Diemerpark. 
Waarschijnlijk heeft de krant uitsluitend 
gekeken naar tweets van de VVD 
Amsterdam Oost, waarvan er hiernaast één 
is weergegeven.   

Inmiddels hebben 1.500 bewoners van IJburg en omstreken de petitie ondertekend waarin 
gevraagd wordt om af te zien van de aanleg van nog meer kunstgras- (dus plastic) sportvelden in 
het Diemerpark en de nog gewenste sportvelden voor IJburg op het Buiteneiland of elders aan te 
leggen. Als de gemeenteraad zich voorbereidt om de beslissing te nemen die ‘de Brug’ al als 
vaststaand feit presenteerde, zullen we de petitie aan de gemeenteraad aanbieden.  

Tot die tijd nodigen we iedereen uit de petitie te ondertekenen. Dat kan hier:  
https://sportparkendiemerpark.petities.nl/ 

Idee voor een sportpark op het Strandeiland 

Vanaf de eerste plannen voor IJburg was er sprake van dat er in het Diemerpark maximaal zes 
sportvelden zouden komen. De rest van de gewenste sportvelden voor IJburg zou elders, 
bijvoorbeeld op later te ontwikkelen eilanden worden aangelegd. 
Maar wáár zou zo’n sportpark dan het beste kunnen komen?  

In de nota Recreatie- en buitensportvoorzieningen op IJburg en Zeeburgereiland (zie verderop 
in deze Nieuwsbrief) worden in aanmerking komende locaties op de oostpunt van het 
Zeeburgereiland, het Buiteneiland en het Strandeiland  beoordeelt op vijf criteria: 1. 
bereikbaarheid voor openbaar vervoer, auto en fiets, 2. landschappelijke inpassing in de 
omgeving, 3. situering i.v.m. (overlast) van licht en geluid, 4. aanvullende 
gebruiksmogelijkheden en 5. ontwikkelingsmogelijkheden in de tijd. 



Ten tijde van het opstellen van de tekst van de petitie dachten we nog dat het Buiteneiland een 
goede optie zou zijn. In de nota wordt echter aangetoond dat de noordkant van het Strandeiland 
op de genoemde criteria beter scoort.   

Een belangrijk voordeel van deze locatie 
is dat sportterrein ‘mee kan groeien’ met 
de bebouwing. De sportvelden zullen 
daar, in tegenstelling tot het 
Buiteneiland, snel beschikbaar zijn 
waardoor tijdelijke voorzieningen niet 
nodig zijn.  
De 600-800 woningen die ter plekke  in 
het stedenbouwkundig waren 
opgenomen, zullen dan op het 
Buiteneiland gerealiseerd moeten 
worden. Een dergelijk aantal woningen 
op het Buiteneiland biedt interessante 
mogelijkheden voor alternatieve, 
experimentele woonvormen. 

 Idee voor de locatie van een  sportpark op het Strandeiland (bron: ‘Recreatie- en buitensportvoorzieningen op IJburg en 

Zeeburgereiland’, 18-03-2019) 

Natuurnieuws 

IJsvogels 

In het rampjaar 2018, toen 9 op de 10 ijsvogels in het Amsterdamse een periode van felle vorst 
niet overleefd hadden, telden we helaas geen enkel broedgeval van ijsvogels in het Diemerpark. 
We keken dan ook met spanning uit naar het broedseizoen 2019: zouden overlevende ijsvogels 
uit de omgeving de weg naar het Diemerpark vinden en zich laten verleiden er te gaan broeden?  

Om alvast voor aantrekkelijke 
broedgelegenheid te zorgen, heeft onze 
ijsvogelwerkgroep in februari één van de 
wanden, die beschadigd was, hersteld. Er zaten 
grote gaten in de aarde die de achterkant van de 
wand bedekt, wellicht het gevolg van een vos of 
hermelijn die geprobeerd heeft bij de nestholtes 
te komen. We hebben de gaten opgevuld, er 
kippengaas over gelegd en dit vervolgens met 
een laag aarde bedekt. 
 

 Herstellen van een ijsvogelwand, februari 2019 

Intussen hebben de ijsvogels het Diemerpark 
alweer gevonden: bij twee van de drie mogelijke 
broedplekken wordt geregeld activiteit 
waargenomen. We waren onder andere getuige van 
een ‘visoverdracht’ tussen man en vrouw ijsvogel 
bij de wand in Akkerswade (de grote plas ten 
zuiden van de Diemerzeedijk). Een visoverdracht is 
een paringsritueel: als man ijsvogel een visje 
aanbiedt aan de vrouw, en als die het visje 
aanvaardt, volgt er gewoonlijk een paring. 

Onze ijsvogelwerkgroep houdt de ontwikkelingen in         IJsvogel in het Diemerpark,  6 maart 2019 

de gaten!                          (foto: Richard van Rooijen)     



Torenvalk  

 
 vrouw torenvalk in de nestkast, 29 maart 

2019 

 
 
 
 
 
 
 
 

De torenvalk is een prachtige vogel, die helaas steeds zeldzamer wordt. Dit komt vooral door 
menselijke activiteiten, waardoor geschikt leefgebied voor de vogel verdwijnt. Sinds kort staat de 
torenvalk op de zogenaamde Rode Lijst.  

Op 6 april vorig jaar is er in een van de 
hoogspanningsmasten in het Diemerpark een 
torenvalkkast opgehangen. Dit gebeurde op 
initiatief van onze vereniging en leden van de 
SOVON-broedvogelinventariseergroep van het 
Diemerpark, met medewerking van 
stadsecologe Els Corporaal. Omdat het 
Diemerpark met zijn muizenrijke groene velden 
een geschikt gebied is voor de torenvalk en hij 
hier al eerder een broedpoging heeft 
ondernomen, leek de kans aanwezig dat de 

6 april 2018: de nestkast wordt opgehangen     vogel er  zou gaan broeden.     

Bijna een jaar later zagen we dat een vrouw torenvalk de kast kwam inspecteren en er een tijdje 
in ging zitten. In de weken erna hebben we geen activiteit rond de kast meer waargenomen, 
waarschijnlijk zal er dit jaar dus nog niet in gebroed worden, maar het is nu duidelijk dat de 
torenvalken de kast weten te vinden en dat geeft hoop voor de komende jaren! 

Voorstel nieuw hondenbeleid 

Iedereen die wel eens in het Diemerpark komt, zal het kennen: loslopende honden buiten de 
twee officiële losloopgebieden. Dat mag niet, op straffe van € 95,- boete. Maar effectieve 
handhaving blijkt onmogelijk te zijn. Hondenuitlaters waarschuwen elkaar door middel van een 
Whatsapp-Alert-groep als er handhavers in het park zijn. 

Loslopende honden rennen dikwijls ongecontroleerd achter konijnen en vogels aan, verstoren in 
de broedtijd de nesten van grondbroeders en jagen de vossen weg. Kortom, loslopende honden 
zijn slecht voor de biodiversiteit in het park. Bovendien kunnen ze overlast geven aan 
wandelaars en hardlopers en gevaarlijk zijn voor snelle asfaltpadgebruikers als fietsers en 
skaters.  

Veel hondenuitlaters zijn niet tevreden met de bestaande losloopplekken: ze zijn te smal, en er 
kan geen rondje gelopen worden.  
Voor niemand is de hondensituatie in het park momenteel aangenaam. 

Dit was voor ons de reden om, samen met vertegenwoordigers van een grote groep 
hondenuitlaters, de Vogelwerkgroep Amsterdam en IJburg Schoon te participeren in een 
Werkgroep ‘Honden in het Diemerpark’. Samen hebben we vanuit een breed perspectief: 
ecologisch, planologisch, kynologisch (=honden) en psychologisch (het gedrag van de 
hondeneigenaren) gekeken naar mogelijkheden om de situatie te verbeteren. Dit heeft geleid tot 
het hierna weergegeven concrete voorstel, dat is aangeboden aan het dagelijks bestuur van het 
stadsdeel.  



 
De essentie is dat hondenuitlaters meer plek krijgen om hun viervoeters los te laten lopen en 
daarbij kunnen kiezen uit verschillende ‘rondjes’ (routes).  Daarmee hopen we te bereiken dat 
hondenuitlaters geen honden meer in de voor natuur bestemde gebieden laten lopen en verder, 
buiten de losloopgebieden, aangelijnd houden. Er moeten duidelijke, natuurvriendelijke en 
veilige markeringen van de losloopplekken komen, waardoor het aanspreken van uitlaters 
makkelijker wordt. Betere bescherming van de gebieden waar zeldzame vogels broeden en van 
de ARK-zone als rust- en leefgebied voor dieren, is ook een essentieel onderdeel van het 
voorstel.  

Reacties 

De reacties op het eerste plan op onze Facebook-pagina waren overwegend positief. Op de 
website van Hallo IJburg stonden wat meer negatieve reacties, met name van enkele 
hondenbezitters.  Dat was aanleiding om het uitlaatgebied aan de oostkant nog iets uit te 
breiden.  
Het zal nooit lukken om iedereen tevreden te stellen, maar het resultaat dat we hebben bereikt 
lijkt ons voor een hele grote meerderheid acceptabel. In een artikel in De Echo’, ‘Een wolf in 
hondskleren’, toonde stadsdeelbestuurder Ivar Manuel zich verrast: “Een prachtig compromis 
in een kant en klaar rapport gestoken. We hebben besloten het plan met de andere IJburgers te 
gaan delen. Kijken of we niet iets of iemand over het hoofd hebben gezien. Zodat we het 
eventueel nog een beetje kunnen aanpassen. En dan snel aan de slag om het te realiseren.”  

Onverwachte ontwikkelingen in het park  

Vleermuizenbunker/oeverzwaluwenwand 

Tot onze verrassing is in het vierde kwartaal 
van vorig jaar in de ARK-zone bij de 
paddenpoelen een vleermuizenbunker annex 
oeverzwaluwenwand gebouwd.  

De bouw van de bunker vinden wij op zich 
een prima initiatief. Het dient immers de 
biodiversiteit. Maar we vinden het jammer 
dat dit zonder informatie vooraf of overleg, 
bijvoorbeeld met onze vereniging, is gebeurd. 
We zijn als vereniging betrokken bij de 
gemeentelijke projectgroep ‘Toekomst van 
het Diemerpark’, maar ook daar was, vreemd 
genoeg, niemand op de hoogte van dit 
initiatief. 



Grindpad 

Ook zonder dat daarover enige ruchtbaarheid aan was 
gegeven of overleg had plaatsgevonden met de 
projectgroep van de gemeente, is er in het derde kwartaal 
van vorig jaar een lang grindpad, met enkele doodlopende 
vertakkingen, in het park aangelegd.  
Het lijkt er op dat het pad bestaat uit bouwpuin. Er is ook 
bouwplastic (PVC buis, elektra draad) in aangetroffen.  
Het puin is dusdanig grof, dat er niet fatsoenlijk op gelopen 
kan worden.  
We hebben gevraagd wat de reden was voor de aanleg van 
het pad. Waarom is er voor dit materiaal gekozen? En is 
het pad nu ‘af’ of is het de bedoeling dat er nog iets aan gaat 
gebeuren, bijvoorbeeld om het beter beloopbaar te maken? 

Filmploegen in het park 

Op 20 mei 2018 was er een vogelexcursie in het Diemerpark in het kader van de Nationale 
Vogelweek.  
Het succes van een vogelexcursie is van veel factoren afhankelijk. Vogels ‘verraden’ hun 
aanwezigheid vaak door de typerende geluiden die ze produceren. Voor een geslaagde 
vogelexcursie is het daarom erg belangrijk dat het stil is, zodat de deelnemers de vogelgeluiden 
goed kunnen horen. De meeste vogels zijn erg schuw. Bij de minste of geringste aanleiding 
vliegen ze weg, of verschuilen ze zich in het riet of tussen bladeren of struiken. Om deze redenen 
worden deelnemers aan een vogelexcursie altijd verzocht om vooral rustig te praten en te 
bewegen.  

Op hetzelfde moment en ongeveer 
dezelfde plaats waar de vogelexcursie aan 
de gang was, was er echter een filmploeg 
in de weer die zoveel onrust en herrie 
veroorzaakte, dat de vogelgeluiden niet 
goed hoorbaar waren en de vogels 
afgeschrikt werden om zich te laten zien.  

Omdat we geen publicatie van een 
vergunning voor de filmploeg hadden 
gezien, werden we daardoor verrast. Dit 
was aanleiding om op onderzoek uit te 
gaan.  

 Beeld van de activiteiten op 20 mei 2018 in het 

Diemerpark. Midden op de  Diemerzeedijk  is voor de filmploeg een auto op zijn kop gelegd.  De personen op de foto zijn 

deelnemers aan de vogelexcursie. 

Pas na veel aandringen, een Wob-verzoek en bemiddeling van de Ombudsman kregen we 
gegevens over de vergunning. Deze was inderdaad niet gepubliceerd. De organisator van de 
vogelexcursie kon dus onmogelijk weten dat er ter plekke ook een filmploeg actief zou zijn. Het 
meest verbijsterende resultaat van onze speurtocht naar de vergunning was echter, dat deze 
uitgegeven was voor een locatie die niet in het Diemerpark ligt, maar 3 kilometer verder op de 
Diemerzeedijk.  

Onlangs, op 12-14 april was opnieuw een filmploeg onverwacht in het park bezig met tentjes te 
zetten op één van de hondenlosloopplekken. Voor de beleving van de natuur in het park was dat 
minder ingrijpend, maar vreemd is het wel dat het park daar zomaar voor gebruikt kan worden.   

Al met al zijn er ruim voldoende aanknopingspunten om stevig met de gemeente in gesprek te 
gaan over een betere, meer transparante, vergunningsprocedure.   



Snoeien en maaien 

We krijgen dikwijls vragen over de soms zeer rigoureuze kap- en snoeiactiviteiten in het park. 
Dat gebeurt volgens de vragenstellers dikwijls op momenten en op plekken waarop dieren 
worden verstoord. En waarom moet het zo vreselijk “drastisch”?  
We proberen dergelijke vragen altijd zo goed mogelijk te beantwoorden. Dikwijls is snoeien en 
kappen nodig om andere vegetatie te laten groeien en bloeien. Maar op veel specifieke vragen 
weten we ook het antwoord niet.  

Vraag om structureel overleg 

Er gebeuren dus allerlei dingen in het park zonder enig overleg of voorlichting vanuit de 
gemeente.  

Wij hebben aan het bestuur van het stadsdeel gevraagd om een structureel overlegplatform over 
het beheer van het park. We zouden bijvoorbeeld een of twee keer per jaar met de beheerders 
van het park willen praten over de voorgenomen werkzaamheden en de introductie van nieuwe 
objecten of infrastructuur in het park. In onze vereniging zijn er bijvoorbeeld mensen die 
gedetailleerde kennis van het Diemerpark combineren met uitstekende kennis van het gedrag 
van veel dieren. Zij weten bijvoorbeeld precies waar (al dan niet bijzondere) vogels zitten, 
wanneer en waar ze broeden, waar ze foerageren, enzovoort.  

Door bundeling van krachten en samenwerking van onze vereniging met parkbeheerders 
zouden de recreatieve- en natuurwaarden in het park beter beschermd kunnen worden en kan er 
meer wederzijds begrip ontstaan. Dat lijkt ons winst. We hebben begrepen dat er bij andere 
parken dergelijke overlegmomenten bestaan, dus waarom zou dat bij het Diemerpark niet 
kunnen? 

Ontwikkelingen rond het park  

Recreatie- en buitensportvoorzieningen op IJburg en Zeeburgereiland 

Amsterdam kent sinds kort een zogenaamde ‘sportnorm’. 
De ‘sportnorm’ houdt in dat er per woning een aantal m2 
sportveld en ‘trapveldjes’ zou moeten zijn. Het exacte 
aantal m2 hangt af van het soort ‘woonmilieu’.  

We zullen er hier niet verder op in gaan, maar in een 
paar brieven aan de gemeente hebben we er al op 
gewezen dat bij de ontwikkeling van de nieuwe buurten 
op het Centrumeiland, Strandeiland, Buiteneiland en 
Zeeburgereiland niet wordt voldaan aan deze 
‘sportnorm’. Daardoor ontstaat er druk om in het 
Diemerpark extra sportvelden aan te leggen.  
Een hout-snijdende reactie van de gemeente is echter tot 
nu toe uitgebleven.  

Ondertussen vindt wel de ontwikkeling van de nieuwe 
buurten op het Zeeburgereiland en IJburg 2 plaats. Dit 

gebeurt in fasen, met her en der een trapveldje, een voetbalkooi en een buurtparkje. Een 
wijkoverstijgend overzicht wat er aan recreatie- en sportvoorzieningen nodig of wenselijk is, 
ontbreekt echter. Dit leidt tot spanningen tussen groepen en individuen, bijvoorbeeld 
veldsporters en natuur/groenliefhebbers. 

Op verzoek van de stichting Natuurlijk IJburg en onze vereniging heeft stedenbouwkundige en 
landschapsarchitect Johan Vlug een nota geschreven, met de titel: ‘Recreatie- en 
buitensportvoorzieningen op IJburg en Zeeburgereiland’. In deze nota wordt aangetoond dat, 
als er zo doorgegaan wordt, er een structureel tekort aan ruimte voor buitensportvoorzieningen 
zal ontstaan van minimaal 23 ha. Op dit moment zijn daar, met de nodige moeite, nog wel 
oplossingen voor te bedenken, maar als we nog langer wachten nemen die kansen snel af. Dat 
houdt, zoals gezegd, bedreigingen in voor het Diemerpark. We hopen dat het gemeentebestuur 
de suggesties en aanbevelingen in de nota ter harte neemt.  



De nota Recreatie- en buitensportvoorzieningen op IJburg en Zeeburgereiland is 
te downloaden via onze website: vriendenvanhetdiemerpark.nl. 

UITNODIGING: 

Als u mee wil denken en praten over het IJburg en het Zeeburgereiland van de 
toekomst, nodigen we u, mede namens de stichting Natuurlijk IJburg uit voor een 
voorlichtings-/discussieavond. Deze zal plaatsvinden op : 

woensdag 24 april in theater Vrijburcht 
vanaf 20:00 uur 

Jan Olphert Vaillantlaan 143. 

De leden van het stadsdeelbestuur en de commissie Ruimtelijke Ordening van de 
gemeenteraad zijn ook expliciet uitgenodigd. 

Verenigingsnieuws 

Over (bijna) alle onderwerpen die in deze Nieuwsbrief is geschreven, is meer gedetailleerde 
informatie te vinden op onze website: vriendenvanhetdiemerpark.nl onder het kopje ‘Laatste 
nieuws’. 

Lidmaatschap  

Wil je lid worden van de vereniging Vrienden van het Diemerpark of  heb je het 

lidmaatschapsgeld voor 2019 nog niet overgemaakt?  

Dan nodigen wij je uit om € 5,- over te maken (méér mag ook) op ons 

bankrekeningnr. NL18TRIO0254484840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark. 

Tot slot   

Heb je vragen over één van bovenstaande onderwerpen? Wil je meer gedetailleerde informatie 
of wil je andere zaken aan de orde stellen? Dan horen we dat graag! 
Ook als je zelf iets over het park in de Nieuwsbrief wil schrijven: we houden ons aanbevolen!  
 

De vereniging Vrienden van het Diemerpark heeft als doel het ruige  

karakter van het Diemerpark te beschermen en het park mens- en  

diervriendelijk te houden.  

De bestuursleden zijn: Kees Lakerveld, Marianne Elbers en Leen Pauwels. 

We zijn bereikbaar via:  

• tel. nr. 020 4164813  

• e-mail: vriendenvanhetdiemerpark@gmail.com 

Website: www.vriendenvanhetdiemerpark.nl 

Bankrekeningnr.: NL18TRIO 025448 4840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark 

 
www.facebook.com/Diemerpark (Vrienden van het Diemerpark IJburg) 

  

  
www. twitter.com/diemerparkgroen 

 


